المستخلص عربي : 
	أما أبرز النتائج السلبية: (1) 67% من المبحوثين أفادوا بأن الدراسة التي بين أيدينا قامت بالبحث عن الآثار الإيجابية والسلبية الناتجة عن نشر أخبار الجريمة في الجرائد السعودية. وقد قام الباحثون في هذه الدراسة بتحديد ثلاثة أهداف رئيسة لهذه الدراسة وتتمثل في: (1) الكشف عن الآثار المترتبة على نشر أخبار الجريمة في الجرائد السعودية اجتماعياً وأمنياً ونفسياً. (2) التعرف على وجهات نظر القراء تجاه هذه الأخبار وما تحققه لهم من فوائد وأضرار. (3) التعرف على الخصائص الشخصية للقراء وأثرها على وجهات نظرهم نحو قراءة أخبار الجريمة.
	ولتحقيق أهداف هذه الدراسة استخدم الباحثون منهج المسح الاجتماعي للحصول على أكبر قدر ممكن من المعلومات من المبحوثين. وتم تصميم استبانة خاصة لهذا البحث بالإضافة إلى الاعتماد على المقابلات غير المقننة كأداة مساعدة للحصول على معلومات إضافية من المختصين في مجالات الاجتماع والنفس والإعلام والأمن.
	 وقد كشفت هذه الدراسة عن العديد من النتائج الإيجابية والسلبية الناتجة عن نشر أخبار الجريمة في الجرائد السعودية. وأبرز النتائج الإيجابية: (1) زيادة وعي القراء بما يجري في المجتمع من جرائم للوقاية منها. (2) استعداد المبحوثين لمعاونة الشرطة للتصدي للجرائم والقضاء عليها.
أخبار الجريمة التي يقرؤونها قد تشجعهم على محاكاة المجرمين. (2) 41% من المبحوثين يرون أن أجهزة الأمن غير قادرة على التصدي للجرائم. (3) أبدى 52% من المبحوثين إعجابهم بمهارة المجرمين مما قد ينتج عنه محاكاتهم.

Abstract: 
The main negative consequences: (1) 67% of respondents reported that the study at hand the search for positive and negative effects resulting from the publication of crime news in newspapers Arabia. The researchers in this study identified three main objectives of this study are: (1) disclosure of the implications of the publication of crime news in newspapers Saudi Arabia, security, social and psychological. (2) to identify the views of readers about this news and progress of their advantages and disadvantages. (3) identify the personal characteristics of the readers and their impact on their views about reading the news of the crime.
To achieve the objectives of this study, researchers used a survey method for social as much information as possible from the respondents. Questionnaire was designed especially for this research as well as relying on interviews is regulated as a tool to help to get additional information from specialists in the fields of psychology and the meeting and the media and security.
This study has revealed many of the positive and negative outcomes resulting from the publication of crime news in newspapers Arabia. He highlighted the positive results: (1) increase the awareness of readers what is happening in society from crimes to prevent them. (2) respondents are ready to assist the police to tackle crime and eliminate them.
[bookmark: _GoBack]News Crime may read them by encouraging them to simulate the criminals. (2) 41% of respondents believe that the security services are unable to respond to crimes. (3) showed 52% respondents admire the skill of the criminals, which may result to emulate them.
